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Geachte Voorzitter, 

 

Hierbij stuur ik u, mede namens minister Klink van het ministerie van 

Volksgezondheid, Welzijn en Sport, de antwoorden op de vragen van de 

Kamerleden Van Gerven en Polderman (beiden SP) over kalveren die gehouden 

worden in vanwege Q-koorts geruimde stallen. 

 

1 

Heeft u kennisgenomen van het artikel “Geruimde geitenbedrijven stappen over 

op kalveren” waarin wordt bericht over twee bedrijven die in vanwege de Q-koorts 

geruimde stallen, kalveren zijn gaan houden en andere geitenhouderijen die dit 

voornemens zijn? Is dit bericht waar? 

 

Ja, ik heb kennisgenomen van dit bericht. Ik heb het signaal ontvangen dat 

bedrijven van plan zijn kalveren te houden in geruimde stallen. Echter, de Voedsel 

en Waren Autoriteit is bij het tweede bezoek aan de geruimde bedrijven geen 

bedrijven tegengekomen waar nu kalveren gehouden worden.  

 

2 

Heeft u toestemming gegeven of is er overleg geweest over dit plan? 

 

3 

Is het u bekend om hoeveel en welke bedrijven het gaat? 

 

4 

Is uit te sluiten dat de Q-koorts ook bij kalveren kan optreden? 

 

5 

Is het u bekend of deze stallen ontsmet zijn? Met welk middel is ontsmet en hoe 

effectief is dit? 

 

6 

Is die ontsmetting toereikend om zonder risico’s nu al weer mestkalveren te 

huisvesten? 
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7 

Is dit niet strijdig met de maatregelen die genomen zijn ter bestrijding van de Q-

koortsepidemie? Zo nee, kunt u dit toelichten? 
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Voor het houden of aanvoeren van kalveren op naar besmet verklaarde bedrijven 

is geen toestemming vereist. De in het kader van de Q-koortsbestrijding getroffen 

maatregelen richten zich alleen op geiten en schapen. Kalveren mogen gehouden 

worden op die bedrijven, zolang de houder de wettelijke voorschriften omtrent het 

houden van kalveren (bijvoorbeeld op het terrein van dierenwelzijn) naleeft. 

 

Q-koorts komt voor bij de meeste diersoorten en kan ook bij kalveren optreden. 

Er zijn echter geen aanwijzingen dat kalveren een rol spelen in de humane 

epidemie. In het artikel wordt gesproken over mestkalveren of rosékalveren. 

Deze kalveren worden gemest voor de slacht. Deze dieren zullen niet drachtig 

worden, en daarom ga ik er op basis van de huidige inzichten van uit dat ze geen 

risico vormen voor de volksgezondheid, wanneer zij besmet mochten raken met 

Q-koorts. 

 

Het is mij niet bekend over welke bedrijven het artikel in het Agrarisch Dagblad 

gaat. Noch is mij bekend of deze bedrijven ontsmet zijn. 

 

8 

Is het gebruik van de geruimde stallen in overeenstemming met de 

toekomstplannen voor de intensieve veehouderij of de geitenhouderij zoals u die 

voor ogen hebt? 

 

9 

Bent u bereid deze plannen tegen te houden, totdat u met de Kamer hierover en 

over de toekomstscenario’s voor de geitenhouderij overleg heeft gepleegd? Zo 

nee, waarom niet? 
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Ik wil mijn toezegging in de 'Toekomstvisie op de veehouderij' (januari 2008) 

herhalen, waarin ik heb aangekondigd om nog vóór de zomer van 2010 de 

voortgang van de verduurzaming van de veehouderij te evalueren en op basis van 

de resultaten te bezien of een verandering van aanpak en ambitie nodig is.  

 

Het houden van mestkalveren in leegstaande stallen kan een goede oplossing zijn 

voor veehouders die een moeilijke periode met een onzekere toekomst moeten 

overbruggen.  

 

DE MINISTER VAN LANDBOUW, NATUUR EN 

VOEDSELKWALITEIT, 

 

 

 

 

G. Verburg 


